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6. august 2014 

 

Tillæg til ”Oplæg til Københavns Kommune” 

Efter første foreningsmøde i Københavns kommune valgte vi, i Copenhagen Lions (CL) 
arbejdsgruppe, og i samråd med DIU, at tage kunstskøjteløb ud af CL’s formålsparagraffer. 
Baggrunden for dette var at vi i CL og DIU ikke fornemmede, at DSU’s repræsentanter fandt 
det som en god idé at have kunstskøjteløb og ishockey sammen under en forening. 
 
I den mellemliggende periode har vi i CL ventet, dels på et oplæg fra DSU, og på et nyt 
foreningsmøde i Københavns kommune, som kunne være med til at sætte gang i processen 
med opstart af foreningslivet i Ørestad.   
 
I denne mellemliggende periode har vi i CL; 
- været ophav til oplægget om foreningsdannelse i Ørestad, et oplæg som både DSU og DIU 
har godkendt. 
- haft adskillige samtaler og et enkelt møde med DSU om en struktur for foreningsdannelsen i 
Ørestad ny skøjtehal. 
- debatteret dette i CL på adskillige møder. 
 
Derudover har vi haft møder med to tidligere ledere fra det københavnske kunstskøjteløber 
miljø, Tone Hay (TH) og Hjørdis Wederwang (HW), møder som har været yderst konstruktive 
og positive, og givet liv til nye overvejelse om, alligevel at have kunstskøjteløb med i CL. 
 
TH og HW har i gennem mange år været en del af ledelsen i Skøjten og har derfor en enorm 
mængde viden og erfaring fra kunstskøjteløber verdenen.  
I vores samtaler med TH og HW, har vi mødt en gensidig bekræftelse på, at kunstskøjteløb i 
CL vil være med til at skabe en god (ny) dynamik og synergi i samarbejdet om, rekruttering og 
uddannelse af skøjteløbere i Ørestad (København). 
 
Det er på den baggrund at vi i CL har besluttet, at optage kunstskøjteløb i foreningen og 
udvide bestyrelsen i CL med to bestyrelsesposter. De to ekstra bestyrelsesposter skal tildeles 
kunstskøjteløber afdelingen i første omgang, og over tid skal kunstskøjteløber afdelingen have 
yderligere en bestyrelsespost. 
 
Der er en bred enighed om, at CL med sådan en foreningsstruktur vil kunne imødekomme og 
opfylde de krav og forventninger Københavns kommune stiller til det kommende foreningsliv i 
Ørestad.  
DSU har desværre fastholdt deres krav; at der bør være to af hinanden uafhængige 
foreninger, hvilket har betydet at vi ikke har kunnet opnå konsensus i forhandlingerne indtil 
videre. 
DSU har i forløbet lagt vægt på følgende; 

- At kunstskøjteløberne vil være ”de små” og dermed ikke vil komme til ”orde” 
- At der er for stor forskel i mentaliteten de to sportsgrene i mellem 
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- At der ikke findes ret mange ishockey/kunstskøjteløber klubber hvor begge sportsgrene 
er repræsenteret 

- At der i de få tilfælde hvor begge sportsgrene er under samme forening, er et ikke 
fungerende samarbejde 

- At der generelt er et dårligt forhold mellem kunstskøjteløber og ishockey foreningerne 
 
Vi har i CL anerkendt at DSU lægger vægt på ovenstående, i deres holdning til CL’s forslag til 
en kommende foreningsstruktur. 
 
Dette selvom vi flere gange har plæderet for at CL’s intentioner er; 

- At skabe det mest optimale uddannelsesforløb for både kunstskøjteløbere og ishockey 
spillere. 

- At samle de mange kundskaber der er i de to verdener og udvikle en moderne forening, 
hvor udøverene på den lange bane profitere bedst og mest muligt.  

- At lave en samlet rekruttering, hvor ressourcer og midler udnyttes mest optimalt 
- At lave et fælles uddannelsesforløb, hvor den enkelte udøver efter endt uddannelse 

vælger retning, kunstskøjteløb eller ishockey, eller begge dele. 
- At skabe et miljø hvor der er en gensidig forståelse for og opbakning til de to 

sportsgrenes udøvere. Praktisere inklusion og tolerance, skabe et fælles værdi og norm 
sæt. 

- At lave fælles uddannelse til trænere/ledere på tværs af de to sportsgrene. 
- At få udnyttet istiden mest optimalt, så der er lige mulighed for begge sportsgrenes 

afvikling af; den daglige træning, stævner, cups, mærkeprøver mm. 
 
Desuden vil en struktur som CL foreslår, være medvirkende til; 

- At undgå uenighed og splittelse i opstartsfasen. 
- At skabe et sundt og godt fundament for foreningslivet i den nye skøjtehal.  
- At Københavns kommune undgår at skulle være konfliktmægler og dermed bruge 

unødige ressourcer. 
 
 
Formand Mogens Friborg og kasser Jørgen Jensen har været til møde med Rødovres 
borgmester Erik Nielsen, og i den forbindelse blev der talt om fordele og ulemper i de 
forskellige foreningsstrukturer. 
  
I den tid Erik Nielsen har siddet som borgmester i Rødovre kommune, har der aldrig været 
nogen større problemer mellem kunstskøjteløb og ishockeyen, som er repræsenteret af den 
samme klub (RSIK). 
Da det er den samme form for foreningsstruktur CL ønsker i Ørestad skøjtehal, vil Erik Nielsen 
gerne give videre af sine erfaringer til Københavns kommune, såfremt der er et ønske om det 
og det kunne være med til at underbygge en evt. diskurs i de fremtidige behandlinger af 
oplægget til foreningslivet i Ørestad.  
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I CL mener vi, at det er vigtigt at foreningslivet i Ørestad får den bedst mulige start og vil med 
dette oplæg appellere til, at Københavns kommunes giver accept til, at CL som forening kan 
have både kunstskøjteløb og ishockey repræsenteret i den kommende Ørestad skøjtehal. 
 
CL har på nuværende tidspunkt samlet et bredt udvalg af kyndige personer, med mange års 
erfaring indenfor; kunstskøjteløb, ishockey, ledelse og erhvervslivet. Med disse personer er CL 
godt stillet til, at have de bedste forudsætninger for at skabe Danmarks største og bedste 
skøjteforening. 
 
CL ser frem til et godt og succesfuldt samarbejde med Københavns Kommune. 
 
 
 
På vegne af  
Copenhagen Lions 
 
 
 
Formand    Kasser 
Mogens Friborg   Jørgen Jensen 
 
 
 
 
  
 
   
 
 
 
 
 
 
 
  
 


